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O čem si povídáme... 

O čem si povídáme... 

REKONSTRUKCE ZÁZEMÍ SK SOKOL PROSETÍN
Třicet pět let mi je. A takových třicet jedna už vím, co 
je hřiště J. Chodila jsem kolem něj do školky, do ško-
ly, na tělocvik, po škole a chodím tam na zábavy, jiné 
akce nebo jen tak posedět. Za tu dobu jsem zpozoro-
vala, jako každý z nás, několik vylepšení, ale to že se 
ta hlavní budova nijak významně nezměnila a to platilo 
i nějaký pátek před tím, než jsem se v Prosetíně objevila, 
to je faktem, který se dá jedním pohledem oka celkem 
snadno ověřit.
A toto téma je znovu otevřeno mezi Obcí Prosetín jako 
vlastníkem a SK Sokol Prosetín, který je v těchto prosto-
rách nájemce a provozovatel.
Pro nás obyvatele je to skvělou zprávou, jelikož dalším 
všeobecně známým faktem je, že hřiště v Prosetíně je, 
dá se říci, v současné době sportovním i kulturním cen-
trem pro život ve vesnici. Jeho zvelebení si přejí snad 
úplně všichni. Pojďme se tedy podívat, jaký je stav a s ja-
kými výzvami je to spojené.
O co se konkrétně jedná? O demolici budovy, ve které 
se dnes nachází šatny, sprchy, sociální zařízení a hos-
poda a její následnou novou výstavbu. Pro tento záměr 
má SK Sokol Prosetín od roku 2017 vypracovaný pro-
jekt, na který je vydané i stavební povolení. Nová budova 
by zastala všechny funkce té současné a získali bychom 
i jistý prostor navíc, který je využitelný opět pro podporu 
společenského, sportovního nebo komunitního života ve 
vesnici.
Všichni zainteresovaní pracují s plánem, že by stavba 
mohla začít ještě v letošním roce během prázdnin. Ob-

náší to vyklizení současných prostor a před zahájením 
demolice a výstavby nutnost celý prostor objektu obe-
hnat oplocením pro zajištění bezpečnosti. Z adminis-
trativního pohledu chybí už „pouze“ prováděcí doku-
mentace. O jejím vypracování se v současnosti jedná. 
Odpovězme si několik otázek, které se s tímto záměrem 
pojí:

1. Bude narušeno fungování SK Sokol Prosetín?
Pro fungování klubu je zásadní, aby byly k dispozici ka-
biny. Provozování hospody částečně přispívá k finan-
cování jeho aktivit. Nikdo ze zúčastněných stran si ne-
přeje, aby na období rekonstrukce musela být činnost 
přerušena, či řešena způsobem hostování někde jinde 
a existuje elegantní řešení. V prostorách hřiště, pravdě-
podobně na místě současného dětského hřiště, které je 
stejně v nevyhovujícím technickém stavu, bude přista-
veno osm obytných kontejnerů. Tyto kontejnery by bě-
hem realizace fungovaly jako kabiny i hospoda včetně 
sociálního zařízení.
Samotná instalace těchto kontejnerů je časově velmi 
přijatelná, zabere zhruba týden. Kontejnery se objedná-
vají v předstihu přibližně čtvrt roku. Pomoc s financová-
ním pronájmu přislíbil OÚ a v tomto směru byla podána 
i žádost o dotaci, která může krýt až 50 % celkových 
nákladů. 

2. Dotkne se to kulturních akcí?
Asi mezi nejoblíbenější každoroční akce patří Pálení 
čarodějnic, Mírový oheň, Odpoledne plné her, zábavy 
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a adrenalinu, které by v letošním roce proběhly beze 
změny. Tím, že je začátek předběžně plánovaný na čer-
venec, všechny tyto aktivity bychom si společně mohli 
prožít. 
Další dobrou zprávou je, že ani v období rekonstrukce 
nejsou kulturní akce vyloučeny. Bude to obnášet pouze 
trochu jiný způsob organizace a pravděpodobně vždy na 
danou akci dočasné přizpůsobení zadního hřiště. 

3. Na hřiště „na jedno“ během rekonstrukce?
Jít půjde. Hospoda, která má vzniknout z obytného kon-
tejneru má rozměr devět krát šest metrů. To bude ta za-
střešená část, kde bude i teplo. Venkovní posezení pro ty 
teplejší měsíce bude zachováno.

4. Jak to bude dlouho trvat?
Těžší otázka by nebyla? :-D Co si budeme povídat, vše 
se dost odvíjí od další otázky, kterou si zodpovídáme 
v dalším bodu. Nicméně ideální představa je rok a půl, 
do dvou let mít hotovo. 
Vzhledem k tomu, že je vydané stavební povolení a bude 
připravena i prováděcí dokumentace, tak tady nás už nic 
nezdržuje.

5. Jak se bude přestavba financovat?
Obec v tomto směru již podnikla kroky pro získání do-
tace. Nevýhodou je, že není jasný výsledek a ani to, kdy 
ho budeme znát. Součástí žádost je i rozpočet, který byl 
spočítán na 17 milionů a udělená dotace by pro realizaci 
znamenala částku 12 milionů.

6. Co když nedostaneme dotaci?
Platí, že „se to udělat stejně musí“. Jako alternativní 
zdroje financování bychom v takovém případě asi uvažo-
vali o dobrovolnické práci, dárcovské kampani, hledání 
úspor, apod. V takovém případě by OÚ založil transpa-
rentní účet výhradně pro účely stavby. 
Tímto jsme zodpověděli snad ty nejzásadnější otázky, 
nicméně můžete mít i další. 
A tady si dovolím malou výzvu. Čím větší každý z nás 
o toto téma budeme projevovat zájem, diskutovat s oko-
lím, obcí, Sokolem, tím reálnějších rozměrů bude vše na-
bývat. 
A pojďme na závěr tohoto tématu zavzpomínat. Nebo 
spíše někteří z nás zavzpomínat a někteří nahlédnout do 
historie na hřišti J.
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Kdy se konal první masopust v Pro-
setíně jsem zatím nezjistila. Ale fak-
tem je, že obecně má masopust tra-
dici dlouhou víc jak 700 let. Slovo 
masopust má stejný význam jako 
slovo karneval, ve významu nabytí 
síly (valere) z masa (caro). Carnival 
tedy označoval jeden konkrétní den 
spojený s hodováním a maškarami. 
Masopustní období začíná po svátku 
Tří králů, ale my dnes vnímáme pře-
devším jeho poslední tři dny, a to od 
masopustní neděle do masopustního 
úterý, které vrcholí průvodem maškar. 
Patří k němu zábava, tanec, přejídá-
ní a dokonce i svatby. Výraz “ostat-
ky”, který v Prosetíně používáme, je 

typický pro východní Čechy. I letoš-
ní průvod jsme měli mohutný, vese-
lý a barevný. Jen neproběhl v úterý, 
ale v sobotu 18. února. K obchůzce 
domů patří muzika, tanec i vtipková-
ní. Lidé maškary tradičně pohostili 
jídlem a pitím, a průvod byl tak ješ-
tě veselejší. To platilo před staletími 
a platí i dnes. Dříve zábavu ukončil 
o půlnoci ponocný troubením na roh 
a rychtář všechny vyzval, aby se roze-
šli do svých domovů, protože začala 
popeleční středa, tedy i čtyřicetidenní 
půst. Nevím, nevím, jak by starosta 
uspěl dnes J. Podle zpráv, které se 
ke mně dostaly, se zábava protáhla 
hodně přes půlnoc. 

Masopust v Prosetíně
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Odpady

O čem si povídáme... 

SEJDOU Z OČÍ, SEJDOU Z MYSLI
Možná takto by se dal vyjádřit aktuálně převládající po-
stoj v našem odpadovém hospodářství. Jde o logický vý-
sledek toho, že náš systém „nějak“ funguje a my za něj 
platíme přijatelnou cenu.
Pravidelný svoz každé dva týdny, velkoobjemový a ne-
bezpečný odpad každý půl rok, pravidelný výsyp kon-
tejnerů na tříděný odpad, to všechno pro nás zajišťu-
je společnost TS Hlinsko. Poplatek za tuto službu je  
700 Kč/obyvatele. Tato částka zaručuje, že naše obec 
svoz odpadů NEMUSELA DOTOVAT až do roku 2022. 
Nyní nastává zlom. Právě se nacházíme v prudké zatáč-
ce, od které směr naší odpadové cesty bude jiný (bez 
ohledu na naši vůli). Ona výhybka se jmenuje ZÁKAZ 
SKLÁDKOVÁNÍ od roku 2030. Cesta k této nirváně vede 
přes pozvolnou odvykací kůru s názvem „množství směs-
ného komunálního odpadu na občana a rok a jeho cena 
za uložení na skládku“. Toto množství se každý rok sníží 
a cena za uložení odpadu nad tento předepsaný limit se 
zvýší. Pro rok 2021 mohl každý z nás vyprodukovat 200 
kg SKO (směsný komunální odpad). Množství nad ten-
to limit bylo zpoplatněno částkou 800 Kč/t. V roce 2029 
bude limit 120 kg/občan a nadlimitní množství bude zpo-
platněno částkou 1850 Kč/tuna. Bez zahrnutí čehokoliv 
dalšího (všechno ostatní myslitelné navýšení nákladů) by 
náš systém zdražil o cca 50 %.
Jak zjistíme množství SKO na rok a občana? Vezmeme 
celkové množství SKO z naší obce za rok a vydělíme 
počtem trvale žijících. Potřebujeme tedy znát hmotnost 
hromady odpadů z celého svozu v naší obci. Kdo v ná-
sledujícím grafu pro rok 2021 přesáhnul 200 kg/občan, 
ten těžce platil. A doplácet bude stále více.

Naše obec je členem Mikroregionu Skutečsko Ležáky. 
Na návrh obce Prosetín byla vypracována Studie odpa-
dových toků celého našeho Mikroregionu. Jak jsme na 
tom v porovnání se sousedy?
V roce 2021 produkoval občan Mikroregionu 259 kg ko-
munálního odpadu (těžce za limitem hned na startu od-
vykací kůry). Cíl třídění alespoň 50 % papíru, skla, plastů 
a kovů z komunálních odpadů byl v roce 2021 daleko 
za horizontem, neuspokojivých 39%. Jak musíme třídit 
ukazuje následující tabulka.

Pro zajímavost uvádíme výši poplatku „za popelnice“. 
Je to ale pouze část pravdy. Bez znalosti částky, kterou 
daná obec systém dotuje „ze svého“, si správný obrázek 
neuděláme.
Prosetín 700 Kč, Mrákotín 600 Kč, Tisovec 800 Kč, Sku-
teč 800 Kč, Vrbatův Kostelec 1000 Kč, Leštinka 800 Kč.

CO DÁL?
Naše cíle jsou: Nezvyšovat cenu, nesnižovat kvalitu od-
padového hospodářství v obci
Obávám se, že není v silách zavedených svozových spo-
lečností přijmout naše výchozí cíle při plánování svozo-
vých tras a cenotvorbě. Nezbývá, než se postarat sami.
1.  Sběrný dvůr - přístupný občanům Prosetína nonstop 

díky čipům a kamerám. Cílem je významné navýšení 
množství vytříděného odpadu za současného snížení 
ceny za jeho sběr a odvoz. 

2.  Svoz tříděného odpadu “od domu” svépomocí. Aktu-
álně intenzivně prověřujeme možnosti nákupu SDÍLE-
NÉ techniky v rámci mikroregionu za využití mimořád-
ně příznivých dotací.

3.  Postupná likvidace stávajících kontejnerových hnízd 
pro sběr tříděného odpadu.

4.  Postupné zapojování naší obce do samotného třídění 
a prodeje recyklovatelných odpadů k dalšímu využití. 

5.  Významně efektivnější způsob nakládání s bio odpa-
dem

Sběrný dvůr je plánován v místě mezi železniční 
stanicí ČD a provozovnou SATES. Menší část plo-
chy pozemku bude vyčleněna pro zázemí komunál-
ní techniky obce (současná stodola OÚ). Aktuálně 
probíhá řízení pro nabytí vlastnických práv k daným 
pozemkům. Ihned poté bude podepsána Smlouva 
o dodávce projektové dokumentace s vítězem pří-
slušného výběrového řízení. Financování této akce 
plánujeme se zapojením evropských dotací (až 90 %).  
Realizaci plánujeme na rok 2024.

Čím více odpadů společně vytřídíme, tím méně budeme 
platit.

Pokračování na straně 6
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V letošním roce oslaví jóga v Prosetíně 15 let. Dovolte mi 
poděkovat naší lektorce, paní MUDr. Svatce Zatloukalo-
vé, za její trpělivost, empatii, rady, zkrátka za čas strávený 
s námi.
  Cvičíme v prostorách školky, kde nám je moc hezky. Naše 
sestava nabízí jemnou jógu, která vám protáhne a rozhýbe 
postupně celé tělo. Pozornost je věnována práci s dechem 
– jeho prohloubení a rozšíření do celého těla. Čím jsme 
starší, tím se důležitost cvičení zvyšuje. Kromě ozdravění 
těla dochází i k povzbuzení ducha a zlepšení nálady. Cvi-
číme s respektem k možným omezením a s jednoduchým 
cílem cítit se lépe. Cvičení pro „starší“ generaci je poma-
lejší, více vnímáme sami sebe, abychom tělu neublížili, ale 
naopak mu prospěli.
  Každý cvik má různé varianty pro jednotlivá fyzická ome-
zení, tak aby se každý mohl svým způsobem zapojit.
Prohlubujeme principy jógy – neporovnáváme se, přijímá-
me své tělo takové, jaké je, protože ještě více v tomto ob-
dobí je každý den jiný, v jiné kondici.
 Nikdy necvičíme přes bolest, ale naopak pro radost, uvol-
nění a dobrý pocit. 
Srdečně zveme každého, kdo by chtěl naše řady rozšířit. 
Scházíme se každé úterý v 17 hodin v budově Mateřské 
školy v Prosetíně. 

Hana Zahálková

Jóga – pozitivní vnímání vlastního těla
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AKCE MATEŘSKÉ ŠKOLY
Nový rok v naší školce odstartoval příchodem Tří králů, 
poté následovaly: pohádka Srdíčkové víly¨, Zlatovláska, 
ve spolupráci se základní školou Čtenářské dílničky, pod 
záštitou PPP Ústí nad Orlicí program všeobecné primární 
prevence Cesty z cesty. V únoru děti absolvují lyžařský vý-
cvik pod vedením Ski Fanatic, dále nás čeká Den šílených 
účesů, Pohádka o stromech a nebude chybět ani tradič-
ní karneval. V březnu navštívíme knihovnu základní školy 
a předškoláci zahájí Předplavecký kurz ve Skutči. V dubnu 
společně oslavíme Velikonoce, Den Země a čarodějnice, 
na předškoláky čeká zápis do 1. třídy ZŠ. Květen pak bude 
ve znamení besídek pro maminky a školního výletu. Pro-
běhne zápis do MŠ a pro nově příchozí děti budou připra-
vena Hravá odpoledne.

AKCE ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Hrdá škola – Den 
bez batohu
126 dětí inovovalo 
školní aktovku do 
podoby nákupní-
ho košíku, vysa-
vače, upravených 
kanystrů, kufrů na 
nářadí, kufrů od 
šicího stroje, ko-
čárků, dětských 
koleček, košů na 
odpadky, pytlů na 

brambory, beden od piva, nočních stolků, klecí pro zvířata, 
různorodých tašek a futrálů. 

Návštěva soudního přelíčení
Deváťáci navštívili soudní přelíčení u okresního soudu 
v Chrudimi. Mohli tak ve stručnosti slyšet poměrně dlouhý 
seznam přečinů obžalovaného. Ten si pomocí krádeží sna-
žil opatřit peníze na pervitin.

ČEPS CUP
V pátek 25. listopadu 2022 se výběr chlapců 1. stupně zú-
častnil florbalového turnaje ve Slatiňanech. Do turnaje se 
zapsalo celkem 11 družstev. Opět, stejně jako vloni, jsme 
se nedostali do vyřazovacích bojů. Za naši školu nastou-

pili: Louthan Jonáš (žák 3. třídy), Bělovský Šimon, Pospíšil 
Adam, Hrníčko Petr, Hubený Michal, Vtípil Matěj, Štorek 
Jáchym, Lédl Tomáš (žáci 4. třídy), Hadrava Tadeáš, Lou-
than Viktor, Sodomka Jakub, Sahula Kvido (žáci 5. třídy).

Zima v základní a mateřské škole Prosetín

Rozsvícení prosetínského vánočního stromu
Rozsvícení zpestřili svým hudebním vystoupením souro-
zenci Sojkovi, děti z MŠ předvedly krásné vánoční pásmo 
a školáci krásně zazpívali několik koled. Závěr patřil vypou-
štění balónků s přáním Ježíškovi.

Hrou proti AIDS
Deváťáci navštívili Střední zdravotnickou školu Chrudim, 
kde byl připravený preventivní program Hrou proti AIDS. 

Exkurze do před-
vánoční Prahy
Ve čtvrtek 1. pro-
since navštívili 
žáci 4. a 5. třídy již 
vánočně naladě-
nou Prahu. Cesta 
začínala prohlíd-
kou Pražského 
hradu, poté kroky 
směřovaly na Kar-
lův most a dále na 
čilé Staroměst-
ské náměstí s vá-

nočně nazdobeným stromem a probíhajícími adventními 
trhy. Nechybělo nákupní centrum Palladium a hračkářství 
Hamleys. 

Logické a matematické soutěže
Poprvé v historii se tým deváťáků probojoval až do celo-
státního grandfinále soutěže PIšQworky. Soutěžili Ilča, Ma-
rek a Ondra. Další úspěch si připsal Ríša Kopiště. V okres-
ním kole matematické soutěže Pythagoriáda získal 2. místo 
a finanční odměnu. Máme za sebou i Logickou olympiádu 
a soutěž Brloh. Týmy musí během 3 týdnů řešit perfektně 

Pokračování na straně 8
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vymyšlené, na slovo přesně připravené, skutečně zapeklité 
úlohy. 

Okresní kolo v basketbale
V pátek 9. prosince 2022 chlapci z 2. stupně vyrazili hrát 
basketbal. Blahopřejeme k 3. místu v konkurenci velkých 
městských škol.
Sestava: Vodvárka Filip, Uxa Maxmilián, Zháňal Tomáš, Ťo-
pek Ondřej, Uchytil Jakub, Slanina Lukáš, Remeš Vojtěch, 
Těšínský Patrik, Zahálka Radek.

Vánoční zvyky a tradice s Kamilou Skopovou
Pozvánku do naší školy přijala známá výtvarnice a spiso-
vatelka Kamila Skopová. Povídalo se o jednotlivých dnech 
adventu, o zvycích, které se pojí k těmto dnům. Vyprávělo 
se o Vánocích, také o Horácku a jeho tradicích. 

Vzdělávací program „Z housenky motýlem“
Dne 14. prosince 2022 navštívila naši školu paní lektorka 
Mgr. Alena Blažková, která si pro 4. a 5. ročník připravila 
přednášku o dospívání. 

Adventní tvořivé dílny
V letošním roce se uskutečnily v pátek 16. prosince pod 
vedením lektorů z řad rodičů. Tvořily se tradiční i netradič-
ní vánoční výrobky – papírové skládané ozdoby, svícny ze 
skleniček, závěsné vánoční dekorace, papírové hvězdice 
ze svačinových sáčků, svícny z přírodnin, dřevěné kapříky 
– stojánky na ubrousky, textilní ozdoby s levandulí, šumi-
vé koule do koupele, malované sádrové betlémy, skládané 
vánoční stromky, věnečky z vlny, hliněné ozdoby, vánoční 
skřítky, adventní svícny z kartonu, zdobené perníčky i per-
níkové chaloupky. 

Vánoční besídka
Úterý 19. 12. 2022 proběhlo v duchu vánoční besídky, kte-
rá je již dlouhou tradicí naší školy. Dopoledne se konala 
generálka pro MŠ i všechny žáky ZŠ. Odpoledne se děti 
nesmírně těšily na své rodiče a ostatní příbuzné. Prvňáč-
kové je přivítali tanečkem sněhuláků. Páťáci zahráli zimní 
pohádku o zvířátkách. Čtvrťáci se proměnili v mikulášskou 
družinu. Poté prvňáčkové přivolali Vánoce vánočním ta-
nečkem a nakonec druháci s třeťáky ztvárnili kouzelný vá-
noční příběh. 

Běh o vánočního 
kapra
V úterý 20. prosin-
ce 2022 proběh-
la tradiční soutěž 
mezi třídami 2. 
stupně „Běh o vá-
nočního kapra“. 
Závod, při němž 
žáci i třídní uči-
telé musí zdolat 
všechny schody 
z druhého patra do 
přízemí a zpět, byl 

velice napínavý. Po úžasném a velice soustředěném výko-
nu zaslouženě s velkým náskokem zvítězila 8.třída, která 
získala velký dort – marcipánového kapra. Každá třída na-
víc obdržela sladkou odměnu a losovala o jednu poukázku 
na živého vánočního kapra. 

Čtenářský maraton aneb Četla celá škola
Celkem jsme přečetli za 3 hodiny a 35 minut 15 172 slov.
Děti se v průběhu dopoledne seznámily s nevšední knižní 
tvorbou, plnily úkoly, vzájemně se podporovaly, zažívaly 
společné aktivity se svou třídou. Trénovala se nejen technika 
čtení, ale také čtenářské strategie, tedy porozumění textu. 

Výsledky tříd:
1. třída – 32 slov
2. třída – 50 slov
3. třída – 75 slov
4. třída – 88 slov
5. třída – 93 slov
6. třída – 89 slov
7. třída – 97 slov
8. třída – 111 slov
9. třída – 133 slov

Projekt Hrdá ško- 
la – Den dvojčat
Po škole se nám 
ve čtvrtek 19.led-
na procházelo ve 
stejném oblečení, 
se stejnými účesy, 
a dokonce i se stej-
ným vystupová- 
ním padesát osm 
párů dvojčat a do-
konce i troje troj-
čata.

Šachový turnaj
Turnaj proběhl v jednotlivých třídách pod záštitou školního 
parlamentu. 
Umístění žáků ve školním kole šachového turnaje – 1. ka-
tegorie:

1. místo: J. Paulus
Dělené 2. a 3. místo: J. Vrběcký, V. Louthan
4. místo: J. Štorek
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Umístění žáků ve 
školním kole ša-
chového turnaje – 
2. kategorie:
1. místo: M. Vít
2. místo: J. Vrběcký
3. místo: M. Uxa
4. místo: K. Paulu-
sová

ČEPS (krajské kolo ve florbale)
 Ve středu 18. ledna jsme se s výběrem dívek z 4. a 5. třídy 
zúčastnili krajského kola ve florbale v Pardubicích. 
Naši školu reprezentovaly tyto žákyně: Klára Zelenková, 
Zuzana Vostrčilová, Elena Bouchnerová, Eliška Vychroňo-
vá, Nikol Grobben, Karolína Bočková, Štěpánka Doubrav-
ská, Marie Šiklová.

Zápis do 1. třídy ZŠ Prosetín pro školní rok 2023/2024
Termín Čas Místo

Středa 12. 4. 2023 13.00–16.00 hodin ZŠ Prosetín, učebna č. 11 (1. třída)
přízemí staré budovyNáhradní termín po domluvě s vedením školy

Zápis do mateřské školy proběhne 5. května 2023. 
Podrobné informace k zápisu do ZŠ i MŠ naleznete 
na webových stránkách školy (www.zsmsprosetin.cz) 
a na nástěnce před budovou ZŠ.

Prosetínský kamínek
PŘÍMĚŠŤÁKY V LABORCE I NA KANOI
V letošním roce jsme připravili hned tři příměstské tábo-
ry, aby si na své přišly všechny děti. Všechny proběhnou 
současně v termínu od 17. do 21. července v parku za 
školou a v prostorách školy. Program probíhá od pondělí 
do pátku vždy v čase 8:00 – 15:30 a pro děti je zajištěno 
stravování ve školní jídelně (2x svačina, oběd, pitný re-
žim). Nově během tábora využijeme i tělocvičnu a dílny, 
a badatelé i laboratoř a knihovnu, za což patří naší škole 
velký dík. Jako specialitu jsme letos pro všechny zájem-
ce připravili lekce parkouru a profesionálním trenérem. 
Teď už jen stačí vybrat si ten pravý tábor a přihlásit se:

1. Poklad na Stříbrném jezeře
Tábor plný zábavy, kde si děti vyzkouší zálesácké doved-
nosti, jízdu na kanoi, lukostřelbu, prověří svou zručnost 
v dílnách a pokud uspějí, budou se radovat z pokladu. 
Vítáme malé indiány ve věku 7 až 11 let.

2. Faraonovo tajemství
Chtěli byste se stát skutečným badatelem? Pojďte 
s námi objevovat nevyřešené záhady, mystická tajem-
ství, složité hádanky a osudy v knihách dávných i sou-
časných. Příměstský tábor zaměřený na bádání v přírodě 
i laboratoři a na rozvoji čtenářských dovedností je určen 
pro děti od 5. do 9. třídy.

3. Ultimate Challenge
Adrenalinové zážitky, neobvyklé sporty, ale také prověře-
ní zručnosti a bystrého úsudku - to a mnohem víc přináší 
příměsťák pro odvážlivce od 6. do 9. třídy. Máš na to?

Přihlášky a další informace na tel. 777 151 944 nebo osobně u Lucie Šiklové.
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SK Sokol nezahálí

O čem si povídáme... 

Když tři dny před koncem roku vjížděl v osm ráno vlak do 
zastávky Prosetín, byl strojvůdce asi hodně překvapený. 
Na peronu stálo 31 lidí a tři psi k tomu. A všichni, bez 
ohledu na počet nohou, se těšili na 7. Sokolský vejšlap. 
Zvládli jsme cca 16,5 km krásnou přírodou. Koupání 
v rybnících využili pouze psi, ale třeba se k nim příští rok 
někdo přidá . Všichni došli v pořádku J.
Další možností jak zlepšit, nebo aspoň udržet, fyzickou 
kondici, bylo silvestrovské utkání v hokejbale. Každoroč-

ně probíhá v areálu fotbalového hřiště “na umělce” a opět 
se vydařilo. Počasí přálo dokonale. Sešlo se 24 hráčů 
a mnoho fanoušků. Byl také odměněn nejlepší střelec 
Marek Uchytil. Dres mu předal zakladatel GARAGE CUP 
Roman Losser. I když je výsledek nepodstatný, nakonec 
jeden tým vyhrál až na nájezdy brankářů JJJ.

Ještě jednou přeje SK Sokol Prosetín všem hodně zdraví 
a pohody v novém roce 2023!!!
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V lednu se uskutečnily prezi-
dentské volby. V naší obci byla 
hojná účast, v první kole 75,72% 
a v druhém kole dokonce 
76,63%. 
A jak u nás dopadly výsledky? 
To uvidíte v našich grafech. 

Výsledky voleb

Víte kolik žije v Prosetíně, Malinném a Mokrýšově nejčetnějších jmen žen a mužů 31.10.2022?
A kolik Slavíků, Šiklů a Vítů?

Správné odpovědi na kvíz z minulého zpravodaje

Nejpočetnější příjmení Prosetín Malinné Mokrýšov celkem Celkem všech 
třech příjmení

Slavík(ová) 5 0 16 21

57Šikl(ová) 12 9 0 21
Vít(ová) 15 0 0 15

Pasportizace popelnic

V rámci pravidelného svozu odpadu dne 13. 3. 
bude provedena pasportizace očipovaných nádob 
na směsný komunální odpad. Prosíme všechny 
občany, aby své popelnice neuklízeli a nechali je 
přístupné až do pozdních odpoledních hodin. Za 
spolupráci děkujeme. 

Ing. Michal Vychroň 
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Prosetínský zpravodaj
Redakční rada: Mgr. Klára Zelenková, Ing. Michal Vychroň, Martin Vít, Ing. Zuzana Drncová

e-mail redakce: redakcezpravodaje@prosetin.eu
Fotografie: Bc. Michaela Vítová, archiv, autoři článků

Podepsané články vyjadřují názory autorů a nemusí být totožné se stanoviskem vydavatele.

Zpravodaj vydává obec Prosetín nákladem 300ks/3x ročně.  
Je zdarma distribuován do schránek občanů na území obce Prosetín, Malinné, Mokrýšov  

a je k dispozici i v elektronické podobě na webových stránkách obce.  
Zveřejňované fotografie v tomto zpravodaji jsou reportážního charakteru a nejsou v rozporu  

s Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) 2016/679 o ochraně osobních údajů (”GDPR”).
Prosetínský Zpravodaj je zapsán do evidence periodického tisku Ministerstva kultury ČR  

pod evidenčním číslem E 11940.

VYNÁŠENÍ MORANY
V neděli 26. 3. 2023, sraz v Prosetíně na hřišti

Pojďte s námi zbavit se zimy a přivítat jaro! Na hřišti si vyrobíme  
Moranu a společně i „utopíme“ v rybníce za školou.

Tamtéž bude připraveno drobné občerstvení, posezení u ohně  
a aktivity pro děti.

Těší se na Vás Prosetínský kamínek


